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Betreft Informatieberaad Zorg nr 39 

Vergaderdatum en -tijd 4 december 2023 16:00-18:00 uur 

Vergaderplaats Apollozaal, De Resident, VWS 

Aanwezig Norville, Abigail (voorzitter), Rouwenhorst, 

Bianca(DI/VWS), Linden, Trix van der (secretaris 

DI/VWS), Baardman, Jacqueline (GGD GHOR), 

Debruyne, Domien (ZKN), Geffen, Corine van 

(Ineen/NHG), Heldoorn, Marcel (namerns PFN), 

Janssen, Mark (NFU), Jaspar, Guus (LHV), Meurs, 

Marloes (KNGF), Notermans, Arthur (NL GGZ), 

Pesser, Jacco(KNMP)Poolen, Aline (ActiZ), Smith, 

Marieke (KNOV), Someren, Robert van 

(Jeugdzorg Nederland), Son, Arno van (ZN), 

Vegten, Susanne van (NVZ), Verberk, Iris (FMS), 
Afwezig Klunder, Ernst (VGN), , Romijn, Nico (VNG)  

Rootsaert, Bianca(PPN), Schellekens, Arthur 

(PFN) 
Kopie aan  

  

  

1. Opening, verslag,  besluiten- en toezeggingenlijst    

1b1. Vaststellen verslag 23 oktober 2023; 

Het verslag is vastgesteld.  

Naar aanleiding van het verslag: 

Aline Poolen (ActiZ) kan zich vinden in de keuze voor MITZ nadat de presentatie 

door Carol Koch (DI/VWS) over de relatie met NUTS heeft plaatsgevonden. 

 

1b2. Concept besluiten- en toezeggingenlijst 23 oktober 2023; 

Er zijn geen openstaande toezeggingen en de lijst wordt vastgesteld.  

Naar aanleiding van de toezegging over SNOMED en OMAHA geeft Bianca 

Rouwenhorst (DI/VWS) aan dat zij op het congres Van variatie naar 

Standaardisatie is geweest waar ook met verpleegkundigen is gesproken over 

SNOMED. Aline Poolen (ActiZ) geeft aan ook gereageerd te hebben op de open 

consultatie en een gesprek is toegezegd. 

 

1c.   Mededelingen.  

• Leon Noorlander wordt de nieuwe directeur van Jeugdzorg Nederland per 1 

 februari 2024. 
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• Ernst Klunder (VGN) wordt vervangen door Aline Poolen (ActiZ). 

• Marcel Heldoorn (PFN) sluit aan in plaats van Arthur Schellekens als 

 gevolg van samenvallen met BO IZA. 

• Het BO IZA vond vandaag ook plaats met daarin een strategische sessie 

 over gegevensuitwisseling. Bianca Rouwenhorst (DI/VWS) geeft aan dat 

 partijen hun steun hebben uitgesproken over het belang van 

 databeschikbaarheid in de zorg. IZA partijen hebben afgesproken om een 

 uitvoeringsakkoord op te stellen met daarin afspraken over onder meer 

 generieke functies, landelijk dekkend netwerk en eenheid van taal. Er is 

 ook afgesproken dat deze scope wordt opgesteld in overleg met het 

 Informatieberaad. Verder wordt rekening gehouden met de timing van de 

 begrotingsbehandeling en de voorjaarsnota (ten behoeve van de coalitie-

 akkoordmiddelen). 

  

2.  Landelijke doelarchitectuur  
Cor Franke geeft een toelichting.  

De voorzitter vraagt welke aandachtspunten het Informatieberaad meegeeft?  
Jacqueline Baardman (GGD-HOR) geeft aan de publieke gezondheidszorg in de 
doelarchitectuur en de verbinding met de pandemische paraatheid missen.  
Meerdere leden van het Informatieberaad zoals Mark Jansen (NFU), Jacco Pesser 

(KNMP), Suzanne van Vegten (NVZ), Iris Verberk (FMS), Domien de Bruyne (ZKN)  
vragen zich wat de timing en de doorlooptijd is binnen plateau 1 NVS. Is dit 

voldoende op tijd gezien ook het CumuluZ initiatief. Er worden vragen gesteld over 
de betrokkenheid van het zorgveld, het Informatieberaad en het DTO hierbij. Evenals 
de betrokkenheid vanuit het primaire proces. Ook wordt gevraagd welke opties er 
zijn voor de Architectuurraad en of het Informatieberaad hierin een keuze kan 
maken. 
Corine van Geffen (InEen) stelt dat de doelarchitectuur is gebaseerd op de onderste 
drie lagen van het  interoperabiliteitsmodel. Zij vraagt zich af of de techniek gaat 

bepalen hoe de bovenste 2 lagen worden ingevuld. Hoe worden bijvoorbeeld de 
verbindingen met de generieke functies en het landelijk dekkend netwerk gelegd.  
Marieke Smith (KNOV) sluit zich hierbij aan en stelt dat geboortezorg netwerkzorg is 
en hoe sluit deze aan op de onderste 2 lagen van het interoperabiliteitsmodel. 
Arthur Notermans (de Nederlandse GGZ) hoopt dat de timing het realiseren van de 
ambities niet in de weg zit en vraagt of de DIZRA in wet verankerd wordt. 

Marcel Heldoorn (NPF) vraagt zich af wat er gebeurt met hetgeen het 

Informatieberaad al eerder over heeft besloten zoals DIZRA?  
Aline Poolen (ActiZ) vraagt aandacht voor de interne afstemming binnen VWS met de 
directies LZ en CZ en benadrukt hiervan het belang en het maken van tempo. 
Namens Ernst Klunder vraagt zij of het mogelijk is een  praatplaat op te stellen waar 
de onderlinge inhoudelijke en beleidsmatige verbindingen in zijn opgenomen. 
Robert van Someren (Jeugdzorg Nederland) verwijst naar hetgeen tijdens HIMMS is 

gezegd en is blij met de regie van VWS.  
Marloes Meurs (KNGF) geeft aan dat de KNGF is bezig met keuzes te maken en zij 
hierbij wel richting nodig hebben. 
Guus Jaspar (NHG) mist een strakke afbakening.  
Cor Franke gaat in op de gemaakte opmerkingen en vragen: 

• Hij onderkent het belang van tempo maken met de doelarchitectuur; 
• Hij geeft aan dat de bovenste twee lagen van het interoperabiliteitsmodel 

gaan over de specifieke afwegingen en de onderste drie lagen zijn 
gemeenschappelijk van aard; 

• Verder geeft hij aan dat DIZRA geactualiseerd moet worden en dat er vooral 
ook gekeken wordt wat er al is; 

• De doelarchitectuur is voor plateau 1 van de NVS, ondertussen kijken we wat 
er nodig is voor plateau 2 en 3 van de NVS; 

• Er is verschil tussen inhoud en sturing. Het Informatieberaad adviseert over 

de inhoud en het DTO over de sturing. 
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Bianca Rouwenhorst (DI/VWS) geeft aan dat we hier snel werk van gaan 
maken en dat dit ook geldt voor de inrichting van de architectuurraad  
waarin alle sectoren vertegenwoordigd worden. Tevens geeft zij aan dat via  
de KIZ (interne kolom) de andere VWS-directies zijn aangehaakt op de  
ontwikkeling van  doelarchitectuur en andere beleidsthema’s. 

Suzanne van Vegten (NVZ) vraagt of er een tijdsplanning kan komen.  

Bianca Rouwenhorst zegt dit toe.  
     

3. Beleidslijn Landelijk dekkende netwerken(LDN)  
 Elvira Kok (DI/VWS) geeft een presentatie over het LDN.  
 Voorzitter vraagt of de leden van het Informatieberaad zich kunnen vinden 
 in dit conceptadvies? 
 Mark Jansen (NFU) spreekt zijn dank uit voor de VWS-ondersteuning van 

 het CumuluZ Concept en geeft aan dat dit initiatief data wil ontsluiten uit 
 de bron en dat ook andere initiatieven zoals Nuts en Nedap hierin een rol 
 kunnen spelen. Verder willen zij de coalitie uitbreiden met andere partijen 
 zoals huisartsen en VVT.  
 Jacqueline Baardman (GGD GHORA) vraagt zich af wat keuze voor LDN 
 betekent voor andere platforms bijvoorbeeld Gerda.  
 Leden van het Informatieberaad geven verder mee: 

 •          Opschieten met uitvoering en duidelijk maken van een  
  volgtijdelijkheid met de NVS, de doelarchitectuur en het LDN  
  (Jacco Pesser  KNMP); 
 •          Aandacht wordt gevraagd voor de objectivering van de  
  keuze voor het CumuluZ concept (Arthur Notermans de  
  Nederlandse GGZ, Marloes Meurs KNGF, Guus Jaspar LHV); 

 •          Wat betekent het woord voorgenomen in de titel Voorgenomen 
  beleidslijn want wij weten nog niet wat dit betekent voor de  
  huisartsenzorg en VVT (Corine van Geffen Ineen); 
 •          Domien de Bruyne (ZKN) en Iris Verberk (FMS) vragen aandacht 
  voor de realisatie van de koppelvlakken;   
 •          Hoe verhoudt het LDN zich tot de generieke    
  databeschikbaarheidsfunctie in de toekomst? Hoe verhoudt het 

  LDN zich tot de PGO’s en wat is het draagvlak binnen het zorgveld. 

  (Marcel Heldoorn PFN). 
 
 Aline Poolen (ActiZ) geeft aan de beweging van het LDN te ondersteunen. 
 ActiZ gaat onderzoeken hoe dit gaat werken voor de VVT in overleg met 
 de NVZ.  
 Arno van Son (ZN) geeft aan dat het goed is dat er een keuze voor een 

 publieke integratieplatform is gemaakt en vraagt of  VWS hier middelen 
 hiervoor beschikbaar stelt. Hij benadrukt het belang van een goede 
 woordvoeringslijn vanuit VWS in verband met de (politieke) gevoeligheden 
 rondom de keuze 
 Guus Jaspar (LHV) stemt hier ook mee in en vraagt aandacht om het 
 verdienmodel aan de achterkant mee te nemen.  

 
Elvira Kok (DI/VWS) gaat in op de gemaakte opmerkingen:  

 •          met betrekking tot het verdienmodel wordt als voorbeeld  
  genoemd dat zorgaanbieders nu betalen voor ieder koppelvlak 
  naar een toepassing en dat wil DI/VWS vermijden. 
 •          De keuze voor CumuluZ is gemaakt op basis van verschillende 
  gronden, waaronder dat het Cumuluz concept opschaalbaar is tot 

  een landelijk initiatief is. De andere initiatieven zijn meer regionaal 
  of sectoraal georganiseerd en richten zich vaak op een specifieke 
  use-case.  
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  In haar advies pleit VWS ook voor een ‘werkplaats’ waar echt op 
  inhoud  wordt afgestemd en daar moeten ook afspraken worden 

  gemaakt hoe bewezen initiatieven kunnen harmoniseren en  
  uiteindelijk convergeren naar de infrastructuur zoals die in het 
  CumuluZ concept beoogd wordt. 
 •          Er ontstonden al mooie bewegingen rondom de CumuluZ coalitie 
  waar diverse partijen de krachten wilden bundelen. Zij doet een 

  oproep om aan te sluiten en zo gezamenlijk (van de zorg voor de 

  zorg) tot een landelijke data infrastructuur te komen. 
 •          De PGO’s worden een mogelijke toepassing binnen het CumuluZ 
  concept en deze kunnen dus ook gebruik maken van de  
  dataontsluiting via publieke diensten. 
 
 Bianca Rouwenhorst (DI/VWS) geeft een toelichting op het verdere proces.  
 •          Deze presentatie wordt uitgeschreven in de Kamerbrief.  

 •          Eind januari/begin februari 2024 wordt deze Kamerbrief naar de 
  Tweede Kamer gestuurd. In deze Kamerbrief worden ook de  
  consequenties  voor de korte termijn opgenomen. De inzet is een 
  publiek integratieplatform waarin het CumuluZ concept wordt  
  omarmd.  
 •          Coalitie-akkoordmiddelen zijn aangevraagd om de basis op orde te 
  krijgen en de generieke functies maken hier deel van uit. Deze 

  worden meegenomen in de voorjaarsnota.  
 •          De trekkers van de CumuluZ-coalitie is om een begroting  
  gevraagd.  
 •          In de Nationale visie en strategie middellange en lange termijn 
  wordt ook de verbinding gelegd.  
 

 Jacqueline Baardman (GGD-GHOR) geeft aan blij te zijn met de 
 antwoorden en dat bestaande initiatieven gekoppeld kunnen worden aan 
 de CumuluZ-coalitie.  
 Arthur Noterman (de Nederlandse GGZ) stelt niet bij voorbaat akkoord te 
 gaan met het CumuluZ concept en wenst een nadere objectivering van de 
 keuze.  
 Robert van Someren (Jeugdzorg Nederland) geeft aan dat deze 

 ontwikkelingen wel erg snel gaan en dat Jeugdzorg Nederland zich nog 

 maar net bewust is van de Cumuluz-coalitie en de mogelijkheden.  
 De voorzitter vult aan wat de regiefunctie van VWS hierbij is en waar de 
 middelen naar toe gaan. Afgesproken wordt dat er een nadere 
 objectivering van de keuze voor het CumuluZ concept naar de leden van 
 het Informatieberaad wordt gestuurd. 
 

4. Opzet evaluatie governance Informatieberaad 
Het Informatieberaad adviseert de evaluatie van de governance van het 
Informatieberaad breder en later op te pakken inclusief de governance van het DTO.  
 
Als aandachtpunten bij de evaluatie worden genoemd:  

• de vervangingsregeling van een lid van het Informatieberaad  

(Marcel Heldoorn (PFN); 
• Hoe ziet de adviesrol van het IB eruit en wat gebeurt er met de  

adviezen van het Informatieberaad bijvoorbeeld door een  
terugkoppeling in het verslag op te nemen (Suzanne van Vegten  
(NVZ); 

• Gaan we de evaluatie van tijd tot tijd herhalen (Jacco Pesser (KNMP). 
 

Iris Verberk (FMS) vraagt naar aanleiding van dit agendapunt waar de regie op de 
implementatie van de nationale visie en strategie ligt.  
Bianca Rouwenhorst (VWS/DI) geeft aan daar in een volgend IB op terug te komen. 
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5. Verzoek tot toetreding Informatieberaad door de SKR   

Het Informatieberaad adviseert de SKR niet toe te laten tot het   
 Informatieberaad Zorg. 
Het Informatieberaad adviseert de SKR desgewenst uit te nodigen bij  

 agendapunten die bijvoorbeeld gaan over secundair datagebruik en  
 wetenschappelijk onderzoek zodat de SKR haar deskundigheid kan  

 inbrengen. Andere opties waar de SKR haar deskundigheid kan inbrengen is  

 de SKR uit te nodigen voor een Kennissessie IB en bij de expert community 
 secundair datagebruik. Trix van der Linden (DI/VWS) pakt dit in overleg  
 met de SKR op. 

    
6. Rondvraag 

 Iris Verberk (FMS) vraagt of in een Informatieberaad in 2024 
 implementatie eenheid van taal kan worden geagendeerd. Dit wordt 

 toegezegd en dit onderwerp komt op de voorraadagenda 2024 van het 
 Informatieberaad.       
   


